
Protokół Nr II/15 
z II posiedzenia Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki Społecznej Rady Gminy 

Wydminy z dnia 27 stycznia 2015 roku 

 

Posiedzenie komisji trwało od godz. 11:40 do13:40 w GOK, w sali „Tęczowa Kraina”. 

Obrady II Komisji Rady Gminy Wydminy prowadził Przewodniczący Komisji Franciszek 

Majcher. 

Członkowie obecni na sali posiedzenia: 

1. Franciszek Majcher 

2. Renata Bakun 

3. Elżbieta Januszkiewicz 

4. Justyna Samsel 

5. Ryszard Żygieło 

6. Jarosław Skowron 

-lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W obradach uczestniczyli: 

1. Radosław Król – Wójt Gminy 

2. Maria Dolecka – Zastępca Wójta Gminy 

3. Grażyna Plato – Przewodnicząca Rady Gminy 

4. Alina Romanowicz – Sekretarz Gminy 

5. Elżbieta Sosnowska – Dyrektor BOS Wydminy 

6. Bożena Puka – Główna Księgowa BOS 

7. Marek Naruszewicz – Radny 

8. Ewa Thomas – Dyrektor SP Zelki 

9. Eliza Szwed – Dyrektor ZSO Wydminy 

10. Małgorzata Ostapowicz – Przewodnicząca Rady Rodziców Talki 

11. Beata Jóźwiak – Przewodnicząca Rady Rodziców Zelki 

12. Anna Siedlecka – Rodzic ucznia SP Talki 

13. Elżbieta Własiuk – Rodzic ucznia SP Talki 

14. Julita Ikaniewicz – Rodzic ucznia SP Talki 

 

 

 

Ad.1 

Przewodniczący Komisji Franciszek Majcher: Minęła godz. 11, otwieram II posiedzenie 

Komisji Oświatowej. Tematem posiedzenia jest przeanalizowanie projektu ankiet. Chcemy 

zorientować się jaka jest opinia rodziców na temat zamiaru likwidacji szkół w Talkach i 

Zelkach, i jaką formę mają mieć szkoły w przyszłości. Drugi punkt posiedzenia to spotkanie z 

panem Szymczakiem, w sprawie przedszkola niepublicznego w Wydminach, i sprawy różne. 

Przekazuje głos Panu Wójtowi: 

Wójt Gminy Radosław Król: Proszę Państwa, witam Państwa serdecznie. Zgodnie z 

zaleceniem Rady Gminy przygotowaliśmy projekt ankiety w ramach konsultacji społecznych, 

będących następstwem uchwały Rady Gminy podjętej 20 stycznia i pytania są następujące: 

1. Czy jest Pan/Pani za jak najdłuższym utrzymaniem placówki oświatowej w Talkach/ 

Zelkach? – jest to pytanie tzw. miękkie. 

2. Czy jest Pan/Pani za powstaniem punktu filialnego dla klas „0” i I-III szkoły 

podstawowej? – jest to pytanie zasadnicze, obligatoryjne, ponieważ wypełnia 

znamiona uchwały Rady. 



3. Jaką inną formę organizacyjną proponuje Pan/Pani w przypadku konieczności 

likwidacji szkoły? – pytanie te udzieli nam daleko idącą informację, jak rodzice widzą 

przyszłość szkoły. Spodziewamy się różnych propozycji od strony rodziców, 

przemyślenia. 

Jeśli ankieta zostanie pozytywnie zaopiniowana przez komisję, będzie na niej informacja o 

kolejnym posiedzeniu z organami gminy. Za tydzień, tzn. 02 lutego 2015 r. spłynęłyby te 

ankiety i zostały na III posiedzeniu przeanalizowane przez komisję. A 09 lutego 2015 r. 

odbyłyby się rzeczywiste konsultacje z rodzicami. Jest wśród nas Przewodnicząca Rady 

Rodziców z Talek oraz Przewodnicząca Rady Rodziców z Zelek. Pokładamy w was nadzieję, 

że ankiety zostaną przekazane do rodziców. Po otworzeniu kopert z ankietami i odczycie 

wyników, mam nadzieje, że da nam obraz, co rodzice myślą o zamiarze likwidacji i 

reorganizacji szkoły. Mam nadzieję, że ten tydzień czasu, że to na tyle długo, że każdy z was 

będzie mógł się zastanowić i wypowiedzieć. Ankieta ma mieć formę anonimową. Po 

konsultacjach z prawnikami stworzyliśmy trzecie pytanie w formie pisemnej, gdyż inne 

pytania mogłyby wyjść poza zakres uchwały Rady Gminy. Ankiety po zaopiniowaniu zostaną 

popieczętowane i podpisane przez Komisję Oświaty. Poddaję pod ocenę tą ankietę. 

Przewodniczący Komisji Franciszek Majcher: Po przedstawieniu formy ankiety przez 

Wójta Gminy, proszę ze swojej strony, aby każdy z członków komisji podpisał się na każdym 

egzemplarzu ankiety. Chciałbym także wyrazić swoją opinię i powiedzieć, że uważam, że ta 

forma filialna, która została przedstawiona na sesji jest najlepszą formą organizacyjną Szkoły 

w Talkach i Zelkach. To jest tylko moje zdanie. Czy ma ktoś jakieś uwagi z członków 

komisji? Nie? To proszę pan Marek Naruszewicz. 

Radny Marek Naruszewicz: Chciałbym zapytać co oznaczają słowa „w konieczności 

likwidacji szkoły” w pytaniu nr 3? Kto decyduje o tej konieczności, kto orzeka? 

Wójt Gminy: Rada Gminy orzeka o likwidacji szkoły. „W konieczności likwidacji” dlatego, 

że chcemy zapytać rodziców, nie nauczycieli. Jak rodzice widzą to dalej. 

Zastępca Wójta Gminy Wydminy Maria Dolecka: Te pytanie jest zgodne z uchwałą 

intencyjną, gdzie jest napisane, że likwiduje się w zamian za punkty filialne. Dlatego tak to 

jest sformułowane, żeby to zastosować, wpierw musi być likwidacja. 

Radny Marek Naruszewicz: Ale słowo „konieczność” w żaden sposób nie pasuje . 

Zastępca Wójta Gminy: Proponuje Pan zostawić tylko „likwidacji” bez „konieczności”? 

Radny Marek Naruszewicz: Uważam, że w ogóle inaczej to trzeba sformułować. 

Wójt Gminy: Jakby Pan proponował? 

Radny Marek Naruszewicz: Uważam, że w ogóle trzeba usunąć słowa „w przypadku 

konieczności likwidacji szkoły”. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Trzeba przeczytać wstęp ankiety Panie Radny: „Ankieta 

przeprowadzona w ramach konsultacji społecznych, będących następstwem Uchwały nr 

IV/19/2015 i Uchwały nr IV/20/2015 Rady Gminy Wydminy w sprawie zamiaru likwidacji 

Szkoły Podstawowej w Talkach/w Zelkach podjętej w dniu 20 stycznia 2015 roku. Wszelkie 

te rozmowy i konsultacje zostały już przeprowadzone na sesji w dniu 20 stycznia 2015 roku i 

z tego wynika ta ankieta i to nazewnictwo. Pani Prawnik wyraźnie przedstawiła tytuł 

uchwały, z czym to się wiąże, co sugeruje i jak to powinno brzmieć.  

Wójt Gminy Wydminy: Musimy wiedzieć jakie chcemy otrzymać odpowiedzi i jeśli 

ujmiemy to w taki sposób jak Pan proponuje, to może być niezrozumiałe i uzyskamy 

odpowiedzi typu: „zostawmy tak jak jest”, a my potrzebujemy dowiedzieć się, co będzie gdy 

zlikwidujemy szkołę, i jaki dalszy los widzą rodzice dla szkoły. 

Radny Marek Naruszewicz: Ale te pytanie z góry zakłada, że szkoła będzie zlikwidowana. 

Wójt Gminy: Nie. Nie doszukujmy się manipulacji. Chcemy wiedzieć jaką przyszłość widzą 

rodzice wobec szkoły, aby mieć szerszy obraz na sprawę. Chcemy odpowiedzi konkretnych, 



dlatego tak to jest ujęte. Jeśli na pytanie 2 dadzą odpowiedź „Nie”, musimy wiedzieć jaką 

inną formę proponują rodzice. 

Przewodniczący Komisji: Ja uważam, że dzięki temu 3 pytaniu rodzice mają swobodę 

wypowiedzi i jaką formę organizacyjną szkoły chcą. Chciałbym, korzystając z obecności 

Przewodniczących Rad Rodziców tych szkół z Talek i Zelek, zapytać o opinię na temat tego 

3. pytania.  

Przewodnicząca Rady Rodziców z Talek: Nie mam żadnych zastrzeżeń. 

Przewodnicząca Rady Rodziców z Zelek: Również nie mam i wszystko jest jasne. 

Radny Marek Naruszewicz: 3 pytanie jest jak najbardziej zasadne, ale może z góry zakładać 

czy sugerować likwidację szkoły. Można zaproponować pytanie: „Jaką inną formę 

organizacyjną proponuje Pan/Pani dla dalszego funkcjonowania szkoły”. 

Przewodniczący Komisji: Panie Marku uważam, że forma która jest przedstawiona, jest 

prawnie zgodna z podjętą uchwałą i takiej formy musimy przestrzegać. Opinię wyraziły 

Przewodniczące Rady Rodziców z jednej i z drugiej szkoły, i myślę że to zamyka dyskusję. 

Radny Marek Naruszewicz: Prosiłem już, także na sesji, aby ankiety rozesłać drogą 

listowną, najlepiej za potwierdzeniem odbioru, i odesłanie także listownie. 

Przewodniczący Rady Rodziców z Zelek: To uważa Pan, że ja tych ankiet nie dostarczę 

rodzicom? 

Członek komisji Justyna Samsel: Uważam, że pocztą będzie za długo. Istnieje ryzyko, że 

nikt nie odbierze listu, bo rodzice mogą być w pracy czy poza domem. Zostanie awizo, i 

trzeba wtedy jechać do najbliższego punktu pocztowego i odebrać go. Ja mam na pocztę 20 

km., wielu rodziców nie bliżej, a poza tym jeszcze ten list wysłać to kolejne kilometry. Nie 

widzę zasadności Pana sugestii do wysyłania pocztą. 

Wójt Gminy: W postępowaniu administracyjnym istnieją formy odbioru albo drogą 

pocztową albo osobistego odbioru. 

Przewodniczący Komisji: Czy Przewodniczące Rady Rodziców widzą problem w 

dostarczeniu tych ankiet rodzicom? 

Przewodniczące Rady Rodziców: Nie mamy żadnych przeciwwskazań. 

Zastępca Wójta: Chciałabym tylko dodać, że tak szybkie tempo jest rozsyłki tych ankiet, 

gdyż mamy czas tylko do 28 lutego 2015 roku. 

Radny Marek Naruszewicz: Mamy teraz okres ferii i rodzice mogą być z dziećmi na 

wyjazdach, a my i tak musimy poczekać, aż wszystkie ankiety spłynął. 

Wójt Gminy: Jeśli ankiety nie spłynął do 1 lutego, to 9 lutego 2015 r. odbędzie się spotkanie, 

na którym rodzice będą mogli dodatkowo się wypowiedzieć. 

 

Po przeczytaniu treści i wyjaśnienia ankiety Przewodniczący Komisji Franciszek Majcher 

poddał pod opiniowanie projekt ankiety. 

ZA:5 

PRZECIW:0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1. 

Przedstawiona ankieta została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Zdrowia, Oświaty, 

Kultury, Sportu i Opieki Społecznej Rady Gminy Wydminy. 

 

Po przerwie zostały przekazane ankiety w ilości 59 egzemplarzy Przewodniczącym Rady 

Rodziców ze SP Talki i Zelki (protokół przekazania ankiet stanowi załącznik nr 2 i 3). 

 

 

 

 

 



Ad. 2 

W spotkaniu z Panem Szymczakiem uczestniczyli: 

- Wójt Gminy Wydminy – Radosław Król 

- Zastępca Wójta Gminy Wydminy – Maria Dolecka 

- Właściciel budowanego przedszkola – Sławomir Szymczak 

- Przewodnicząca Rady Gminy – Grażyna Plato, członkowie komisji zdrowia, oświaty, 

kultury, sportu i opieki społecznej: Franciszek Majcher, Renata Bakun, Elżbieta 

Januszkiewicz, Justyna Samsel, Jarosław Skowron oraz radny Marek Naruszewicz 

- Dyrektorzy szkół - Eliza Szwed, Ewa Thomas 

- Dyrektor Biura Obsługi Szkół – Elżbieta Sosnowska wraz z głównym księgowym – 

Bożeną Puka 

 W trakcie spotkania p. Sławomir Szymczak przedstawił założenia funkcjonowania 

nowopowstającego przedszkola, aspekty prawne związane z przekształceniem oddziałów, 

przedszkolnych działających przy szkołach, w przedszkola. Zwrócił uwagę na 

niedostosowanie szkół do wymogów stawianych przez prawo budowlane oraz rozporządzenie 

Ministra Edukacji Narodowej w sprawie wymagań ochrony przeciwpożarowej, jakie musi 

spełniać lokal, w którym jest prowadzone przedszkole utworzone w wyniku przekształcenia 

oddziału przedszkolnego lub oddziałów przedszkolnych zorganizowanych w szkole 

podstawowej.  

Poinformował, iż będzie jedyną placówką, na terenie gminy Wydminy, spełniającą 

powyższe wymogi stąd też proponuje rozpisanie konkursu. Poprosił o przeanalizowanie 

wysokości dotacji, jaką będzie mógł uzyskać z tytułu prowadzonej działalności, wskazał dwie 

możliwości dotowania przedszkola.  

Inwestor przedstawił pokrótce wizję działalności przedszkola, spodziewanej ilości 

wychowanków oraz kadry, która będzie realizowała powyższe przedsięwzięcie.  

Pan Wójt podkreślił, że Pan Szymczak zwraca się do rady gminy z wolą współpracy i 

chciałby podjąć dialog co do dalszego funkcjonowania wychowania przedszkolnego w naszej 

gminie.  

Spotkanie miało charakter ożywionej dyskusji, w trakcie której dyrekcje szkół z 

niepokojem słuchały wywodów na temat niedostosowania szkół do przekształceń oddziałów 

przedszkolnych. Zostały poinformowane o możliwych kontrolach, które zweryfikują 

prawdziwość informacji o spełnieniu warunków. 

Radni poruszyli kilka aspektów dotyczących działalności otwieranego przedszkola. 

Rozmawiali o: 

- spodziewanej przez p. Szymczaka kwocie dotacji, która stanowiła będzie znaczne 

obciążenie budżetu Gminy,   

-  specyfice wiejskiej gminy i trudnościach finansowych mieszkańców z posłaniem dziecka 

do przedszkola, 

-  problemach związanych z dowozem dzieci do przedszkola. 

 W końcowej części spotkania Przewodniczący Komisji Oświatowej  poinformował 

zebranych, że kontynuacja rozmów  będzie miała miejsce w miesiącu marcu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Ad. 3 

Sprawy różne. 

Nie było spraw różnych i Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie. 

 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury,  

Sportu i Opieki Społecznej 

 

 

Franciszek Majcher 

 

 

 

 

 

 

Sporządził: 

Referent Emilia Chojnowska 

Dyrektor BOS Elżbieta Sosnowska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


